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ZAPISNIK 
sa 1. sjednice Odbora za međunarodnu suradnju i europske poslove Skupštine Istarske 
županije održane dana 02. ožujka 2023. godine, s početkom u 09,00 sati, u dvorani Istra u 
Spomen domu u Pazinu na adresi Šetalište pazinske gimnazije 1. 
 
Sjednici prisustvuju: predsjednik Ivan Jakovčić, Irena Peruško, Bruno Stermotić, Đina Šverko 
i Slaven Boljun.  
 
Opravdano je odsutan Milan Košara.  
 
Osim članova Odbora prisutni su Jessica Acquavita – zamjenica župana iz reda pripadnika 
talijanske nacionalne manjine i Melita Ferenčić – pomoćnica pročelnice Stručne službe 
Skupštine Istarske županije.  
 
Sjednicu otvara predsjednik Ivan Jakovčić, pozdravlja prisutne, konstatira kvorum i predlaže 
sljedeći  
 

DNEVNI RED 
 

1. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji i 
okolišu 

2. Razno  
 
Jednoglasno se usvaja predloženi dnevni red.  
 
 

Ad-1. 
Prijedlog Odluke o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji i 

okolišu 
 
Jessica Acquavita obrazlaže predmetnu točku. Navodi kako se Memorandum sklapa između 
Autonomne regije Friuli Venezia Giulia, Regije Veneto, Regije Emilia-Romagna, Bundeslanda, 
Koruške, Istarske županije, Primorsko-goranske županije, Centra za razvoj Doline Soče i 
Javne agencije za promociju poduzetništva i razvoj projekata Općine Izola. Napominje kako 
su potpisnici za primorski dio Slovenije trebali biti primorski gradovi ali je to, kako kod njih 
županije ne postoje, prebačeno na navedene 2 ustanove.  
Memorandum se tiče strateških područja kao što su održivi razvoj, zaštita okoliša i energetska 
tranzicija, a u njemu je definirano nekoliko strateških ciljeva odnosno sektora te se njime 



                                                             
 

zapravo formalizira dosadašnja dobra suradnja navedenih regija. Predviđeno je održavanje 
godišnje konferencije koja bi se svake godine održavala u drugoj regiji potpisnici. Također, 
planira se poticanje suradnje i razmjene dobrih praksi između regija te suradnje u Eu 
projektima, razvoj prekogranične suradnje vezane uz održivi razvoj, energetiku itd.  
 

 
Ivan Jakovčić pohvaljuje i podupire navedenu inicijativu. Drago mu je da se sada, u onome 
što je ranije bila Jadransko jonska euroregija bez granica, događaju novi sadržaji. Još je on 
sudjelovao u potpisivanju memoranduma koji je trebao povezati jadranske regije međutim 
smatra kako je nakon potpisivanja izostao njegov sadržaj. Drago mu je da bi ga sada napokon 
trebali imati. Navodi kako postoji određena međuovisnost među ljudima u regijama na Jadranu 
pa pohvaljuje to što će se ona konkretizirati.  
 
Slaven Boljun navodi da će njegov klub podržati predmetni Memorandum. Smatraju da je 
suradnja nužna, a pogotovo o ovim temama vezanim uz ekologiju koje nemaju granica. Tu je 
važno surađivati. Napominje da ima i jedan dobronamjeran komentar, a taj je da bi mogli još 
energičnije raditi kada bi se za provedbu Memoranduma predvidjela i neka financijska 
sredstva.  
 
Ivan Jakovčić smatra da je glavni problem u ovoj priči što postoji razlika u resursima s kojima 
pojedine regije raspolažu. Mišljenja je da se uključivanjem ministarstava i uspostavljanjem 
dobre suradnje s Ministarstvom zaštite okoliša, Ministarstvom energetike i sl. može dosta 
napraviti po tom pitanju te skupiti nešto novca s naše strane. Treba vidjeti na koji način će to 
biti riješeno, ali smatra kako bi župan trebao kontaktirati ministarstva. 
 
Irena Peruško postavlja pitanje može li se uključiti Ministarstvo regionalnog razvoja i pojedine 
EU fondove kako ne bi sve uvijek išlo na teret proračunskih sredstava Istarske županije. 
Smatra kako su to teme koje ulaze u perspektivu fondova.  
 
Ivan Jakovčić odgovara kako će se očito pripremati konkretni projekti. Podsjeća na Centar za 
monitoring mora u sjevernom Jadranu kojeg su uspostavili ranije, a koji je kontrolirao 
onečišćenje jadranskog mora zajedno sa srodnim centrima na sjevernom Jadranu budući da 
je poznato u kojem smjeru ide kretanje mora i morske struje. Sva nečistoća iz Albanije ide 
prema Dalmaciji pa prema sjeveru Jadrana gdje je more jako plitko. Podsjeća na ulaganja u 
kanalizacijske sustave kraj mora.  
 
Nakon rasprave, Komisija za izbor i imenovanja JEDNOGLASNO donosi  
 

ZAKLJUČAK 
Podržava se Prijedlog Odluke o prihvaćanju Tršćanskog memoranduma o održivosti, energiji 
i okolišu, te se upućuje Skupštini Istarske županije na razmatranje i usvajanje.  
 
 

Ad-2. 
Razno 

 
Ivan Jakovčić moli da se pripremi pismenu informaciju s kojim regijama u Europi Istarska 
županija zaista surađuje. Ranije su surađivali s Toscanom, Friuli Venezia Giulia, Regijom 
Veneto, regijom Emilia-Romagna... Navodi da je vidio da je župan bio u Vojvodini što smatra 
pozitivnim ali moli konkretnu informaciju s kime se danas surađuje te da li ima kakvih 
zajedničkih projekata, kakav je to tip suradnje itd.  
 



                                                             
 

Irena Peruško se pridružuje zahtjevu da se zamoli informacija od ustanove Regionalni 
koordinator koja je dobila ovlasti da odradi strateško planiranje svih narednih projekata u 
razdoblju od 2021. do 2027. godine. Zanima ju da li su se počeli pripremati projekti i što imaju 
u planu. Može li se u nešto od ovog Memoranduma uklopiti kako ne bi sve uvijek išlo iz 
proračunskih sredstava jer postoji velik novac vani koji treba privući, u smislu lobiranja i 
operacionalizacije ovog projekta.  
 
Jessica Acquavita odgovara kako postoji suradnja s talijanskim regijama, posebno  Friuli 
Venezia Giulia i Veneto u sklopu mogućnosti koje daje projekt Interreg Italija – Hrvatska. Tu 
je odrađena 1. koordinacija, a sljedeći tjedan će imati i drugu kako bi definitivno vidjeli s kojim 
će projektima županija ići i koji će joj projekti biti odobreni. Suradnja s regijama postoji ali na 
toj razini. Primjećuje kako bi se trebalo više poraditi na izravnoj suradnji mimo europskih 
fondova i sredstava, pogotovo s regijama s kojima su godinama u dobrim odnosima.  
 
Slaven Boljun smatra kako bi, na temu energetike, bila dobra suradnja Slovenije i Hrvatske 
po pitanju vjetroelektrana po uzoru na neke baltičke zemlje. Smatra da je zelena tranzicija 
budućnost. Podržava jačanje suradnje s europskim regijama.  
 
Bruno Stermotić ističe važnost ekologije. Nakon pitanja energetike smjestio bi problem 
ekologije. Potiče ostale vijećnike da što više naprave kao Odbor.  
 
Ivan Jakovčić daje inicijativu za odlazak Odbora za međunarodnu suradnju, uz jednu širu 
delegaciju sa županom, podžupanom itd., u Bruxelles kako bi senzibilizirali javnost i 
ministarstva na ovu problematiku. Smatra kako bi time i europskim institucijama pokazali svoj 
interes za suradnjom. Budući da kao vijećnik Europskog parlamenta Valter Flego ima 
određena sredstva na raspolaganju za posjete smatra kako bi to župan mogao dogovoriti s 
njim u narednih nekoliko mjeseci.  
 
Đina Šverko se pridružuje rečenom vezano uz izradu baze kako bi vidjeli s kojim regijama 
izvan Hrvatske Istarska županija ima suradnju. Mišljenja je da bi tako mogli saznati od kuda 
krenuti, koja područja treba intenzivirati i tako dalje.  
 
Ivan Jakovčić navodi da bi on, iako njihov Odbor nije za to zadužen, volio dobiti i informaciju 
o tome da li postoji neka intenzivnija suradnja s nekom od županija u Hrvatskoj. Podsjeća da 
je on svojedobno potpisao sporazume o suradnji s Vukovarsko – srijemskom županijom, 
Međimurskom i Dubrovačko - neretvanskom županijom. Upravo je župan Dubrovačko – 
neretvanske županije Nikola Dobroslavić zamijenio Ivana Jakovčića kao predsjednika 
Jadransko jonske euroregije pa ga zanima da li i kako ona danas funkcionira.  
Predlaže redovitije sastanke Odbora koji bi se mogao sastajati prije svake Sjednice Skupštine.  
 
Irena Peruško ističe kako smatra da je vrijeme da Istra dobije jedan veliki projekt 
infrastrukturnog i energetski – ekološkog karaktera. Smatra da novca za to ima pa treba ići ka 
konkretnim prijedlozima, vidjeti što je dostupno i u što se mogu uklopiti.  
 
Ivan Jakovčić zaključuje sjednicu i pozdravlja prisutne.  
 
Završeno u 09:20 sati.  
 
Zapisnik napisala:  
Andrea Jelovčić  

Predsjednik 
Ivan Jakovčić  


